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Dagsorden for AKD-bestyrelsesmøde 18.04.2023 

Beslutningspunkter er skrevet i kursiv. 

 

Deltagere: Michael Hanghøj 

Ole Mathiassen 

Kuno Brodersen 

Kim Skov Jensen 

Carsten Vexel  

Gæster:  Simon Preisler 

  Henrik Oksholm 

Referent:  Lene Svanebjerg 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Opfølgende bemærkninger til det i forvejen godkendte referat fra sidste bestyrelsesmøde. 

3. Behandling af sager fra arbejdsgrupper: 

A: Sportsligt 

• Evaluering af Dm (bestyrelsen, Simon Henrik) 
Bestyrelsen, Henrik og Simon evaluerede DM. 
Der har været tilfredshed med, at man har opelt konkurrencerne i DM/FIS og forbunds-
mesterskaber. 
 
Henrik havde talt med TD for DM Christophe Lemeire, som havde ytret, at vi var hel-
digt, vejret var godt, da vi var underbemandet. Havde det været dårligt vejr havde vi 
slet ikke ville kunne have håndteret på grund af mandskabsmangel. Tilsammenlignen, 
så var der en stab på 20-25 mand i beredskab ved NJC konkurrencerne i Val d’Isère. 
 
Ved forbundsmesterskaberne ver der bemanding nok,Der var god opbakning fra foræl-

drene. 
Til FIS løbene manglede der frivillige og man havde svært ved at skaffe hjælp hos for-
ældrene. Der var udfordringer med banen, der var for få eller for uerfarne protvagter 
som ikke fik retableret portene når de blev væltet eller udberet banen. Der er enighed 
om at vi skal sikre erfarne, resourcer som her erfaring med konkurrenceafvikling. Det 
ved at tilkøbe og bruge egne erfarne ressourcer. Vi har dog meget lidt erfaring med af-
vikling af FIS konkurrencer i det danske miljø. 
 
Klubber har udtrykt frustration over at der først meget sent kom besked ud om at der 
var brug for hjælp og at man derfor havde problemer med at rekruttere klubmedlem-
mer. 
 

Bestyrelsen talte om, hvordan man sikrer at man i fremtiden har bemandingen på plads 
i bedre tid samt sørger for, at folk med erfaring/kompetencer til specefikke opgaver 
også påsættes disse opgaver. 

 
 

• Forberedelse af landshold og støtte. (bestyrelsen) 
Bestyrelsen skal inden udløbet af maj have afklaret og meddelt landsholdskadidater og 
støtte. 
 

• Støtte/compensation til atlether (Michael/Kim) 
Bestyrelsen bemyndigede Ole til at se på grundlaget for udbetaling af støtte til atleterne 

samt udarbejde et oplæg til nyt støtte og kompensations bilag. Evt ændringer trræder i 
kraft for sæson 2023/2024. 

 

B: Destinationer, træningsleverandører/samarbejde 

• Samarbejde med TRA (Carsten/Simon/Michael) 
Carsten og Michael kom med en kort orientering. Trysilguiderne er solgt til Skistar. Det er 
hensigten at man femover vil gemme sne og at man vil udvide træningen fra November til 
maj. 
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Der har været afholdt træningscamp i uge 16 og 19. Der er god tilslutning fra U14, men 

U16 har eksamner mm. 
 

Simon gennemgik oplægget, man har forsøgt at lægge et program der tilgodeser atleter 
med højt ambitionsniveau. Der prioriteres fra toppen og ned. 
Det blev aftalt at der vil blive holdt en individuel samtale med hver atlet i U16. Simon vil 
med hjælp fra Carsten forestå dette. 
Det er bred enighed om at først skal vi have samtalerne med atleterne så vi kender deres 
samlede behov og dermed kan søge at få det afdækket. 
Dernæst og i den rækkefølge afklare vi med TRA hvordan du bedst muligt kan imøde-
komme vores behov for U16.  

 

Michael gennemgik hvem der gør hvad. 
For U12 er det SkiTeamDanmark som har kordineringsrollen og sikre at der bliver afholdt 
nok samtaler til at danne grundlag for at der kan laves et træningsprogram som opfylder 
ønsker fra atleterne og krav fra AKD. 
For U16 er det Simon og TRA, som har kordineringsrollen og sikre at der bliver afholdt nok 
samtaler til at danne grundlag for at der kan laves et træningsprogram som opfylder øn-
sker fra atleterne og krav fra AKD. 
For FIS gruppen er det LLS som har kordineringsrollen og sikre at der bliver afholdt nok 
samtaler til at danne grundlag for at der kan laves et træningsprogram som opfylder øn-
sker fra atleterne og krav fra AKD. I denne gruppe kan der være atleter der ønsker at be-
nytte et andet setup end AKD. Der kan også være FIS atleter som af forskellige årsager 
ønsker at træne i Trysil, dem vil Simon vurderer om han har ressourcer til at håndterer 

sammen med U16 gruppen. 
 
I henhold til ovenstående skal det koordineres og opdeles, hvem der tager samtalerne. 
Carsten sender en oversigt over atleterne til Henrik og Simon, som kommer med kommen-
tarer til listen og returnere den til Carsten. 
 

• Opdatering fra LLS og TRA (Michael, Simon; Henrik) 
Henrik kom med en orientering om LLS: 
Basen i Loofer har ikke været helt optimal i år. Løberne har til tider haft transporttider på 
op til et par timer frem og tilbage fra træning/konkurrencer. Dette er ikke hensigtmæssigt 
hvis man som atlet samtidig skal passe både barmarktræning og skole ved siden af. Derfor 

kigges der på alternative steder hvor man kan have en base. 
 
Derudover påtænker man at splitte FIS løberne op i flere grupper. Således at der bliver 
færre atleter pr. træner på A niveau. Dette medfører at der skal hyres flere trænere og 
dermed vil prisen for at deltage i Lowlanders set-uppet også stige. Det skal undersøges om 
man prismæssigt er ved at nå smertegrænsen. 
 
Eric Stappers trækker sig som træner og vil i stedet varetage en mere administrativ rolle 
fremover. LLS påtænker at oprette en Sprotsmanagement gruppe hvor Eric Stappers del-
tage. 
 
LLS har modtaget 6 ansøgninger på den trænerstilling der var slået op.  

C: Økonomi og administration (Kim) 
Punktet skydes til næste bestyrelsesmøde da Kim ikke deltog. 

4. Andre sager til behandling 

• Fastsættelse af dato for AKD generalforsamling (bestyrelsen) 
Punktet blev udskudt til næste bestyrelsesmøde. 

• Person sag. 
Dette punkt er behandlet uden for referat. 

5. Evt. 
Intet til dette punkt. 

6. Næste møde  
02.5.2023 kl. 19.30-21.30 
06.06.2023 kl. 19.30-21.30 

08.08.2023 kl. 19.30-21.30 
 


